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33 La cònsol major d’Escaldes-Engordany, Rosa Gili.

@PeriodicAND

TURISME

L
a decisió de traslladar l’es-
cenari del Cirque du So-
leil aquest estiu a l’aparca-
ment de l’antiga plaça de 

Braus i no a l’aparcament Valira, 
a tocar de la Dama de Gel, no ha 
agradat al comú escaldenc, que 
veu com gran part dels esdeveni-
ments importants s’acaben duent 
a terme a la capital. Així ho va ex-
plicar la cònsol major d’Escaldes-
Engordany, Rosa Gili, ahir a RNA, 
afirmant que no entén «aquest 
canvi d’ubicació d’última hora» i 
esperant que «no estigui tancat». 

Així, Gili va avançar l’envia-
ment d’una carta al Ministeri de 
Turisme per queixar-se sobre el 
canvi d’ubicació, atès que, en els 
darrers anys, els actes de major im-
portància s’han dut a terme a An-
dorra la Vella, posant per exemple 
la Cimera Iberoamericana.

POLÍTIQUES D’HABITATGE/ La cònsol 
major d’Escaldes-Engordany va 
tornar a posar sobre la taula la ne-
cessitat d’accedir a la llei de crea-
ció de l’institut de l’habitatge. «Els 
comuns també tenim potestat le-

Rosa Gili critica la nova 
seu del Cirque du Soleil
La cònsol major envia 
una carta al Govern per 
demanar explicacions
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gislativa», va recordar, tot defen-
sant que «ho volíem mirar i tre-
ballar conjuntament de manera 
constructiva». En aquest sentit, va 
avançar la proposta de crear una 
borsa d’habitatges, descartant 
la possibilitat de cedir terrenys a 
l’Executiu per fer pisos socials a un 
preu raonable.

CLOT D’EMPRIVAT/ Respecte a la refor-
ma del POUPEE de l’anterior con-
solat, liderat per demòcrata Trini 
Marin, en el qual es va aprovar la 
construcció de torres, Gili va expo-
sar que des de la corporació es tro-
baven treballant per reorganitzar 
l’espai, mantenint les zones verds 
actuals. H

Una avaria aleatòria deixa sense 4G i telefonia

Nova edició de l’Olimpíada de matemàtiques

TELECOMUNICACIONS 3 Una avaria aleatòria d’Andorra Telecom va provocar 
ahir  afectacions en telefonia mòbil i fixa així com problemes amb el 4G. 
Alguns usuaris van denunciar que les dades dels seus telèfons han dei-
xat de funcionar a la tarda. La companyia, que va confirmar la incidèn-
cia, investiga els motius pels quals va fallar el subministrament de dades.

EDUCACIÓ3L’Olimpíada de matemàtiques arriba a la 31a edició i amb un 
increment significatiu pel que fa a la participació femenina. La primera 
fase de la competició tindrà lloc avui i es basarà en una prova individual 
tipus test que englobarà quinze preguntes. La segona fase se celebrarà el 
pròxim 7 de maig amb els 20 millors classificats.

Dues places més a la 
Unitat d’hemodiàlisi

Mossèn Marquès rep 
la Creu de Sant Jordi

SALUT 3La Unitat d’hemodiàlidi de 
l’hospital va augmentar el nom-
bre de pacients que pot assumir 
en un dia a vuit més, gràcies a 
l’ampliació de les instal·lacions. 
D’aquesta manera es podrà donar 
resposta tant als pacients d’An-
dorra com de l’Alt Urgell que son 
atesos al Principat. 

DISTINCIÓ 3 L’arxiver capitular de 
l’Arxiu Diocesà i del Capitular 
d’Urgell, mossèn Benigne Marquès 
i Sala, va ser distingit amb la Creu 
de Sant Jordi del Govern de la Ge-
neralitat de Catalunya. Ha estat un 
autor prolífic de treballs de recerca 
que s’han publicat en la revista es-
pecialitzada Urgellia.
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33 El conseller sociademòcrata Pere López.
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RELACIONS AMB EUROPA

Després de la reunió que el presi-
dent del Grup Parlamentari Soci-
aldemòcrata (PS), Pere López, i el 
conseller general Jordi Font van 
tenir la setmana passada amb la 
vicepresidenta del Banc de Desen-
volupament Europeu (CEB), els 
socialdemòcrates van demanar a 
l’Executiu si aquest està disposat 
a estudiar la possibilitat d’iniciar 
els tràmits per a l’adhesió d’An-
dorra a l’entitat. Des del PS van 
manifestar que «les condicions 
i el procediment d’accés han es-

El PS pregunta al Govern si 
vol adherir Andorra al CEB
López assegura que 
ser-hi millora la prestació 
de serveis públics

tat exposades al conjunt de la de-
legació parlamentària al Consell 
d’Europa, i que estan en línia dels 
que ja van ser tractats en reuni-
ons entre el Govern i el CEB l’any 
2014, remarcant la disponibilitat 
per part tant del Consell d’Euro-
pa com del CEB al fet que Andor-
ra esdevingui membre». Així va 
quedar reflectit en la passada ses-
sió de la tardor celebrada a Estras-
burg en un informe en el qual «es 
lamentava» que Andorra no s’ha-
gués adherit encara al CEB i l’en-
coratjava a fer-ho, segons va re-
cordar ahir el PS.

López va considerar que per-
tànyer al CEB permet reduir les 
desigualtats socioeconòmiques 
o millorar la prestació de serveis 
públics, entre altres beneficis. H
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SDP manifesta la seva total
oposició al cultiu de cànnabis

Progressistes-SDP va manifestar 
ahir dimarts en roda de premsa, en 
la qual van prendre part Josep Llu-
ís Donsión, Elisabet Zoppetti, Cris-
tina Montolio i Laia Moliné, la seva 
clara oposició a una possible legalit-
zació del cultiu del cànnabis a An-
dorra mentre, d’una altra banda, el 

Govern està impulsant una sèrie de 
mesures a favor de la lluita contra la 
drogoaddicció entre els adolescents 
i els joves al país. 

Cristina Montolio va plantejar 
de quina manera el Govern podria 
prendre part, en cas que es legalitzi 
del cultiu de cànnabis a Andorra, en 
no permetre el consum entre els jo-
ves als col·legis. 

D’altra banda, Elisabet Zoppetti 
va assenyalar la dificultat de realit-
zar una sèrie de possibles modifica-
cions a nivell legal en el cas que dit 
cultiu s’aprovi, concretament, es va 

referir al codi penal i a l’article 285: 
«Com pensen modificar aquest co-
di penal? [...] Com es regularà? Com 
es limitarà?» A més de demanar cla-
rificacions: «Tots podem tenir dues 
plantes de cànnabis a casa? Aquest és 
el nostre gran dubte i és la gran con-
tradicció que veiem entre els uns i 
els altres».

A més, es va mencionar al Canadà 
i a Suïssa, dos països que el Govern es-
tà estudiant com a models en aques-
ta possible implantació del cultiu 
del cànnabis a Andorra. En concret, 
Laia Moliné va destacar que «al Cana-
dà al 2011 es va fer la legalització per 
l’ús medicinal del cànnabis [...] i ara 
s’ha legalitzat l’ús privat del cànna-
bis. Llavors, si hem de seguir el mo-
del del Canadà, voldrà dir que d’aquí 
uns anys, tindrem una legalització 
de l’ús privat del cànnabis. Per tant, 
com al Canadà, cada persona pot te-
nir 320 grams de cànnabis en pos-
sessió privada. Si això és un exemple 
a seguir, a mi que m’ho expliquin». 
De la mateixa manera, va exposar el 
per què el Codi Penal no es pot can-
viar per l’avortament quan sí que 
«podem canviar-lo pel cànnabis». 
Per acabar, Josep Lluís Donsión va 
expressar com es planteja el Govern 
d’exposar a les negociacions amb la 
Unió Europea el fet que «substituïm 
el tabac per cànnabis». H

La formació considera 
que és poc coherent amb 
les mesures pels joves
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33 Els membres de Progressistes-SDP, ahir.


